
 

 

���������	�
�������������	���
�

�����������	
������
���

�
�����������		��������������
����������� �
!"#"�$�%��&�
�
��������
��''���# �
�
(�)����
������*�)��������
�
(+,��-))���
"� .## �..!�"�
�
///�������
�

Til Teknik- og Miljøudvalget 

 
 

Notat om etablering af kunstgræsbane i Hans Tavsens Park 

 
Teknik- og Miljøudvalget behandlede på sit møde den 21. oktober en 
sag om ”Etablering af kunstgræsbane i Hans Tavsens Park”. Sagen 
blev udsat, og forvaltningen blev bedt om at redegøre for placeringen 
på den bemandede legeplads, om der findes alternativer til denne 
placering og om de aktiviteter som den bemandede legeplads 
anvender arealet til i dag.  
Set i lyset af situationen på Nørrebro i dag har forvaltningen forsøgt at 
være positivt indstillet overfor denne idé, men forvaltningen har hele 
tiden udtrykt bekymring for om placeringen ville forringe 
mulighederne for aktiviteter på den bemandede legeplads Hans 
Tavsen Park Vest (HTV). 
 
Placering af banen 

Selve placeringen af en 7 mands kunstgræsbane i Hans Tavsens Park 
er et forslag fra B 93. Store dele af dette areal er belagt for at kunne 
anvendes bl.a. til en række forskellige boldspil. 
 
Parken er fredet og et anlæg af kunstgræsbane vil under alle 
omstændigheder kræve en dispensation fra den nuværende fredning. 
Forvaltningen vurderer at en alternativ placering længere mod øst i 
parkens midte ikke vil kunne opnå en sådan dispensation. 
Forvaltningen har erfaring fra tilsvarende sager, så som anlæg af 
kunstgræsbanen i Fælledparken, at en dispensation kun opnås, når der 
ikke ændres på fordeling mellem beplantningselementer og 
belægning. Det er desuden forvaltningens erfaring at det kun er muligt 
at opnå dispensation fra Fredningsnævnet til at erstatte fast belægning 
med kunstgræs, og ikke muligt at opnå dispensation til at erstatte 
naturgræs med kunstgræs. 
 
Legepladsens daglige funktion 

I dag bruges banerne til mange forskellige former for aktiviteter, bl.a.  
basketball, hockey, håndbold og tennis. Ved at etablere en 
kunstgræsbane indsnævres mulighederne for at benytte banerne til de 
alsidige funktioner de har for legepladsen og lokalområdet i dag.  
Legepladsen udfører i dag et omfattende integrationsarbejde. 
Grundlaget for HTV’s medarbejderes gode kontakt til børnegruppen 
er bl.a. deres mange forskellige sportsaktiviteter, som de dagligt 
arrangerer for disse børn. At HTV netop kan tilbyde de nuværende 
baner, er en væsentlig faktor i integrationsarbejdet.  
Det gode samarbejde, som HTV har med de lokale børneinstitutioner 
og skoler, vil blive problematiseret, da institutionerne ikke længere 
kan benytte banerne på samme vilkår som nu, da mange af 
aktiviteterne er afhængige af de robuste asfaltbaner. 
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